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1. Pp. Treenerite nõukogu ja alakomisjonide tööst 
 
21.03.2025 toimund juhatuse koosolekul otsustati, et kaks korda aastas esitavad komisjonid ülevaate 
tehtud tegevustest. 
Treenerite nõukogu on kuueliikmeline, koosneb viiest jalgrattaspordiala komisjoni esindajast (MNT, MTB, 
BMX, TREKK, CX), kuues liige on TN esimees. Treenerite nõukogu ja jalgrataspordialade komisjonide 
struktuur: https://www.ejl.ee/wp-content/uploads/2022/09/Treenerite-noukogu-struktuur-ja-
valimiskord_23.09.2022.pdf 
 
Täpsema ülevate komisjonidest andsid treenerite nõukogu liikmed, kes on ühtlasi ka alakomisjonide 
esimehed.  
Küsimused millest lähtuti ülevaate andmisel: 

1. Peamised teemad mida treenerite nk. ja  alakomisjon on arutanud? Kas ja milliseid otsuseid on 
tehtud? 

2. Kui tihti ja kui suur on olnud reaalne vajadus treenerite nk. ja alakomisjonidel koguneda? 
3. Millised on nk. ja alakomisjonide toimimise võimalikud motivaatorid? 
4. Kas koosolekute otsused on arengutele kaasa aidanud? 
5. Kas alakomisjoni esimehe hinnangul on hetke koosseis toimiv? 
6. Mida muuta? 
7. Kas on vajadus mitme alakomisjonide liitmiseks ja millised need võiks olla? 
8. Kas ja millisel viisil muuta struktuuri ja valimiskorda? 

 

https://www.ejl.ee/wp-content/uploads/2022/09/Treenerite-noukogu-struktuur-ja-valimiskord_23.09.2022.pdf
https://www.ejl.ee/wp-content/uploads/2022/09/Treenerite-noukogu-struktuur-ja-valimiskord_23.09.2022.pdf


ÜLEVAADE (Jaanus Prükkel, treki komisjoni esimees): Komisjoni liikmed on põhilised inimesed Eestis, kes 
veel trekist midagi jagavad. Suhtleme vastavalt vajadusele, regulaarseid kohtumisi ei korralda. Kahju, et 
EMV ära jäi, aga aprill sattus paljudele kevadlaagri ajaks. Kui EMV korraldada siis veebruaris. Arutleme 
EMV teemat veel komisjonis. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): EMV-le sobiva aja leidmine on treki komisjoni töö, leidke kuupäev ja leppige 
kokku. Kui mistahes komisjonidel toimuvad koosolekud, siis peaks olema ka mingi otsus ja protokoll. 
Komisjoni võiks jääda 4-5 liiget. 
 
ÜLEVAADE (Silver Schultz, maantee komisjoni esimees): Maantee komisjonis on suhtlust vähe, kuna EMV 
ja muud võistlused on reguleeritud ja olemas. Hetkel on 8 inimest komisjonis. Maantee komisjon ei pea 
sekkuma koondise koosseisude valimisse. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): Kas 8 liiget liiga palju ei ole? Kui on palju inimesi, siis on raskem ka komisjonil 
tööd teha. Kas võiks kokku liita CX/Gravel maantee komisjoniga? Hea oleks ka juhatuse koosolekutele 
kutsuda konkreetse komisjoni esimehe, kui antud teemal midagi otsustame. 
 
ÜLEVAADE (Andrus Konga, MTB komisjoni esimees): Meil on komisjonis 5 klubi. Algselt tegelesime ainult 
noortega, nüüd olemas ka juunioride ja üks U23 klassi rattur. Treenerite nõukogu statuudi viga on, et meil 
võiks selle järgi olla ka 30 liiget. Varem oli kõhklusi, et koondise koosseisu valitakse sportlased vastavalt 
konkreetsele võistlusele mineva treeneri järgi, see on nüüdseks lahendatud. See aasta on koondise 
peatreeneriks komisjon valinud Tarmo Mõttuse. Tegime komisjonis valmis ka kriteeriumid tiitlivõistlustele 
minekuks. Esimesed kaks aastat oli meil rahastus ainult tiitlivõistlusteks, maanteel käivad noored 
koondisena ka muudel võistlustel. Noored ratturid näevad, et maanteel saavad nad koondisega võistelda, 
maastikul mitte. Nüüd hakatakse nägema, et ka maastikul saab koondisena võistlustel käia. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): Kui noored käivad alade vahel on see hea. Kindlasti ei tohiks neid maantee või 
maastiku juures kinni hoida. 
KOMMENTAAR (S. Schultz): Noor peaks ise valima, mida ta sõita tahab, aga ta peaks selleks teadma 
mõlema ala võistluskalendrit. 
KOMMENTAAR (A. Konga): Hetkel on otsustamine TN struktuuri järgi alakomisjon -> TN -> juhatus. 
Paljudel puhkudel võiks TN-i vahelt ära jätta. 
KOMMENTAAR (K. E. Vaga): EJL töötajad, juhatuse liikmed ja koondise treenerid ei peaks komisjoni 
kuuluma, vaid peaksid olema lihtsalt kutsutud koosolekutele. 
KOMMENTAAR (A. Konga): MTB komisjonis hääletavad vaid klubi treenerid, koondise treeneril 
hääleõigust ei ole. 
 
ÜLEVAADE (Jaan Veeranna, BMX komisjoni esimees): BMX-is on alakomisjonis kõik alaga tegelevate 
klubide esindajad. Suhtleme peamiselt meili teel, hooaja väliselt saame kokku. Kõige aktiivsemad on 
komisjonis lapsevanemad. Palju on asjatundmatust. Olen komisjoni töösse püüdnud kaasata 
neutraalsemaid treenereid ja klubisid. Lapsevanemad on väga seotud oma lapsega. Minu mõte on, et 
suurte klubide juurde võiks tekkida BMX ala teiste alade juurde. Probleem on ka, et lapsevanemad 
pöörduvad otse EJL-i ja ei taha kuulata klubi. Komisjon ei peaks loomulikult olema nii suur, aga peame 
arvestama et võistlustel käimise maksavad kinni lapsevanemad. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): Tuleb otsustada, kes valivad komisjoni liikmed. TN, juhatus? Klubi peaks saama 
esitada oma kandidaadi, aga keegi teine peab otsustama. Komisjon peab töötama ja tegema otsuseid, 
protokollima koosolekuid ja olema TN-i kõrval. 
KOMMENTAAR (U. Karlson): TN määrab regulatsioonid, parimad jne. Koondiste kinnitamine ja muu 
alakomisjonide teema peaks minema otse juhatusse, mitte TN-ist läbi käima. 



KOMMENTAAR (K. E. Vaga): Komisjonide liitmisel peaks TN-i jääma ikka 5 liiget, et iga alal oleks ühe 
inimesega esindatud. 
 
ETTEPANEK: Arutelu käigus saadud arvamustest tulenevalt selgitada vajadus ja kuidas kujundada 
alakomisjonide edasine tegevussuund ja sammud. 
OTSUSTATI: Treenerite Nõukogu teeb ettepanekud struktuuri ja alakomisjonide statuudi muutmiseks. 
Samuti mittetöötavate komisjonide kokku liitmiseks töötavate komisjonidega. Vastutab Urmas Karlson. 

2. Pp. Juhatuse koosoleku nr. 2 otsuste täitmisest 
1. Juhatuse koosoleku nr. 1 otsuste täitmisest 

Otsustati teha reeglistik rahvaspordi sündmuste reklaamimise võimaluste kohta läbi EJL kanalite. Lepiti 
kokku, et töörühma koosolek toimub 15. mail kell 13.00, kell 15.00 toimub juhatuse koosolek. Osaleda 
saavad kõik juhatuse liikmed. 
 
TÄITMINE: Esimene töörühma koosolek toimus 15. mail. Koosolekul arutleti erinevate võimaluste üle 
rahvaspordi sündmuste reklaamimise kohta ja ühepäeva litsentsidest. 
 
2. Pp. Eelarve täitmine 30.03.2025 seisuga 

Eelarve 2025 Sõlmitud lepingud/ Arved Laekunud/ makstud 
       
TULUD  679 528,00 572 904,78   316 544,78 
KULUD  670 055,00 174 524,80   174 324,80 
TULEM  9 473,00 398 379,98   142 219,98 
 
Eelarve kokkuvõte seisuga 30.04 on tehtud. Kuna olulisi muutusi eelarves aprillis ei toimunud siis 
päevakorda eraldi punkti sellest ei pandud.  
 

Eelarve täitmine seisuga 30.04.2025 

Eelarve 2025 Sõlmitud lepingud/arved Laekunud/Makstud 

TULUD  679 528,00 583 746,60   385 286,60 

KULUD  670 055,00 223 633,85   223 533,85 

TULEM  9 473,00 360 112,75   161 752,75 

 

3. Pp. Eesti koondise osalemisest 2025. aasta maanteesõidu MM-l Rwandas (Kigali) 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. Mai lõpus, peale Rahutuuri (08-11.05) ja GP Orlensit (14.-

17.05), teavitavad koondise treenerid juhatust MM-ile lähetatava koondise koosseisust. 

 

TÄITMINE: Juunioritele korraldatud Rahutuuril (08-11.05) võitis poolakas Jan Michal Jackowiak, kellele 

sakslane Karl Herzog kaotas kahe ja itaallane Roberto Capello kümne sekundiga. Rooni pälvis 22. (+1.08), 

Suppi 37. (+1.26), Tammepuu 53. (+2.55), Puuraid 88. (+21.12), Kajo 94. (+23.09) ja Rei 112. koha 

(+47.01). Ülevaate võistlusest andis koosoleku käigus Alo Jakin. 

OTSUSTATI: Lõpliku MM koondise koosseisu ettepaneku teevad koondise treenerid 23. maiks. Juhatusele 

saadetakse ettepanek kinnitamiseks meili teel. 

 

4. Pp. Cyclo-crossi 2025. aasta võistluskalendri kinnitamine 

28.09.2025 BikeFanatics Viljandi CX '25 

04.10.2025 BikeFanatics Elva CX '25 / 57. Elva Sügiskross 



11.10.2025 BikeFanatics HEPA Rapla CX '25 

18.10.2025 BikeFanatics Rakke CX '25 

25.10.2025 BikeFanatics Tallinna CX '25 / Kalevi MV cyclo-crossis 

01.11.2025 Eesti meistrivõistlused teatekrossis 

02.11.2025 Eesti meistrivõistlused cyclo-crossis 

 

OTSUSTATI: Juhatus kinnitas 5 cyclo-crossi võistlust + Eesti meistrivõistlused ja avaldada need EJL 

ametlikus EJL kalendris. 

TÄITMINE: Võistlused on ametlikku EJL võistluskalendrisse lisatud ja avalikult nähtav 

https://www.ejl.ee/event-directory/kalender/ 

 

5. Pp. EJL kodulehe uuendamine  

Uus leht on planeeritud valmis saama 2026. aasta jaanuar-veebruar. Tööde alguses on ettepanek teha 

kaks töötuba. Üks avaliku veebi jaoks (www.ejl.ee) ja teine portaali jaoks (praegune is.sportos.eu). 

Eesmärk on käia läbi praegune koduleht ja teha valikud, mis info lehel peab olema, mida oleks vaja juurde 

panna, mida saaks kokku koondada ja mis vajalik ei ole. Samuti tuleks kõik ettepanekud (kujunduse jm 

osas) teha töötubade käigus. Peale töötubasid hakkab arendus peale ja järgneval ajal tehakse juhatusele 

ülevaated tehtud töödest. 

 

OTSUSTATI: Juhatus kinnitas EJL uue kodulehe arendajaks Propxls OÜ. Evelin Idarand juhib protsessi, 

kokku kutsutakse töögrupp mai kuu jooksul. 

TÄITMINE: Esimene töötoa kokkusaamine toimus 14.05 kell 10.00-12.00 Peterburi tee 2f. Läbi räägiti 

kodulehe erinevad vajadused. Esimese tööna paneb disainer kokku struktuuripuu. 

 

6. Pp. Stipendiumite kinnitamine 

Stipendium eraldada: 

Norman VAHTRA 39611232739  216,44€ 

Frank Aron RAGILO 50403220886  49,46€ 

 

OTSUSTATI: Juhatus kinnitas stipendiumid. 

TÄITMINE: Stipendiumite kanded on tehtud. 

 

7. Pp. Ülevaade maailmameistrivõistluste korraldamisest 

Ala Esimene 

võimalik aeg 

Pakkumise 

tasu 

UCI tasu 2029 UCI tasu 2030 

Maraton* 2029, 2030, 

2032 

7500 CHF 180 000 CHF + 10 

CHF osaleja 

190 000 CHF + 10 CHF 

osaleja 

Gravel* 2030, 2032 10 000 CHF - 400 000 CHF + 10 CHF 

osaleja 

Gran Fondo* 2029, 2030 5 000 CHF 150 000 CHF + 10 

CHF osaleja 

150 000 CHF + 10 CHF 

osaleja 

BMX-kross* 2030, 2032 15 000 CHF - 520 000 CHF 

Cyclo-cross 2029, 2031 15 000 CHF 500 000 CHF  

https://www.ejl.ee/event-directory/kalender/


MTB (XCO, DHI)* 2029, 2030 20 000 CHF 620 000 CHF 800 000 CHF 

MTB Masters (XCO, DHI)* (peab 

korraldama kaks aastat järjest) 

2028-2029,   

2030-2031 

puudub 30 000 CHF + 10 

CHF osaleja 

 

* 2029, 2030 MM-id kinnitatakse septembris 2025 

 

OTSUSTATI: Minna edasi Graveli ja mastersite cyclo-crossi MM-i korralduse teemaga. 

TÄITMINE: Graveli ja mastersite cyclo-crossi MM-i korraldamise osas kogutakse infot, peale mida saame 

teha täpsema ülevaate. 

KOMMENTAAR (K. E. Vaga): Peame mõtlema, kuidas MM-i korraldusele läheneda. Juhatuse poolt peaks 

tegema kirja UCI-sse ja kokku leppima kohtumise, et arutada, kas Eestil on üldse šanssi graveli MM-i 

Eestisse tuua. 

OTSUSTATI: UCI saadetakse kiri, et arutada graveli MM-i korraldust Eestis. 

 

8. Pp. UEC kongressi Eestis korraldamise võimalustest 

Esimene aeg UEC kongressi korraldada oleks 2029. aasta. UEC hetkel uuendab UEC kongressiga 

seonduvat dokumenti ja täpsemaid tingimusi veel ei tea. EJL on varasemalt UEC kongressi korraldanud 

2014. aastal. 

 

OTSUSTATI: Juhatus ootab tagasisidet UEC-lt kongressi täpsemate korraldamistingimuste kohta. 

TÄITMINE: UEC saatis kongressi korraldamise tingimused. Raivo Rand tegi esialgse kokkuleppe UEC-ga 

2029. aastal kongressi korraldamiseks Eestis.  

OTSUSTATI: Juhatuse poolt saadetakse ametlik kiri UEC-sse sooviga kongressi korraldada. 

3. Pp. Ettepanekud 2026. aasta Eesti MV läbiviimise kohtadest 

Kuupäev Võistlus Koht Korraldaja 

23.05.2026 EMV kriteeriumis Elva  Austa Rattaklubi  

….2026 EMV maastikumaratonis  a) MTBest sarja raames 
b) koostöös lätlastega nagu 

2025. a. Pro jalgratturite 
klubi 

20.06.2026 EMV eraldistardis Rapla Raplamaa Rattaklubi KOMO 

25-28.06.2026 EMV grupisõidus Leedu Leedu Jalgratta Liit 

04.07.2026 EMV BMX-krossis Uuesalu BMX Tallinn 

17-19.07.2026 EMV maastikurattakrossis (XCO, XCC, XCE) Narva Äkke Spordiklubi 

… 06.2026 EMV mäestlaskumises Kiviõli Pro Jalgratturite Klubi 

… 06.2026 EMV BMX Freestyle  Elamussport 

 EMV gravelis Elva Austa Rattaklubi 

… 07.2026 EMV trekisõidus seenioritele Helsingi, Soome Kalevi Jalgrattakool 

… 11.2026 EMV teatekrossis, cyclo-crossis Viljandi  Viljandi rattaklubi 



 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Maratoni EMV-l on mõte teha BOSCH sarja raames Viljandis, aga see oleks 

juba mai kuus ja paljudele sportlastele hooaja esimene maratoni võistlus. Lätlased on huvitatud koostöö 

jätkamiseks ja koos maratoni meistrivõistlused korraldada. EMV trekisõidus on veel küsimärgiga, ootame 

komisjonilt tagasisidet. 

KOMMENTAAR (R. Rand): Ärme kahte EMV-d samas kohas tee (CX ja maraton). Kas eraldistardi jaoks on 

Raplast võimalik ka toetust leida? 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

4. Pp. Eesti Jalgratturite Liidule tehtud ettepanekust astuda Eesti Paralümpiakomitee liikmeks 
09.05.2025 toimus kohtumine Eesti Paralümpiakomitee esindajatega, et selgitada ühisosa millisel viisil 

EJL liikmelisus võiks Eesti Olümpialiikumisele kasu tuua. 

Eesti Paralümpiakomiteel on suur soov, et EJL astuks lähiajal meie liikmeks.  

Põhjuseid: 

1. Jalgrattasport on Paralümpiamängude ala 

2. Juba toimiv hea koostöö – EMV, paraspordi eest vastutav isik EJL juhatuses, registreerimised ja 

infovahetus läbi EJL, koondisevarustus. 

3. Paralümpiakomitee loob sarnast struktuuri EOK’le, kus spordiala eksperdid on alaliidus ning 

sellele lisanduvad paraspordi nüansid, millega saab abiks olla ja mille eest vastutab EPK.  

4. Koondab kõik ühe katuseorganisatsiooni alla ning annab võimaluse EPK’le suunata klubisid ja 

treenereid end süstemaatilisemalt harima ning treenerikutset taotlema läbi alaliidu. 

5. Annab võimaluse paraspordil olla ühenduses tavaspordiga, luues võrdsuse ja tasakaalu klubide 

ja sportlaste vahel. 

 

EPK tegevused: 

1. Klassifitseerimistegevuse koordineerimine 

2. Pararatturite rahastamine tiitlivõistlustele ja Paralümpiamängudele 

3. EPK info jagamine oma kogukonnas 

4. Koostööna alaliiduga puudega inimeste rattasõidu temaatikat puudutavate projektide 

läbiviimine 

5. Koolituste korraldamine treeneritele 

 

EPK poolt on koostöö EJL’iga hea ja liikmeks astumine vaid loogiline samm teekonnal. EPK on lähedal 

uue juhatuse ja presidendi valimistele, mis võvad olulisel määral muuta paraspordi edasist tulevikku. 

Seetõttu oleks väga oluline, et liikmeskonnas oleksid kõik Paralümpiamängude alad.  

 

ETTEPANEK: Astuda EPK liikmeks. 

OTSUSTATI: Juhatus oli nõus EPK liikmeks astuma. 

5. Pp.  Ülevaade Albaanias toimunud UEC juhatuse koosolekust  
Ülevaate 10. mail Albaanias toimunud UEC juhatuse koosolekust andis koosoleku käigus Raivo Rand. 

 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 



KOMMENTAAR (R. Rand): Saime väga põhjaliku ülevaate UEC struktuurist. Praegu suurim probleem UEC-

s on neutraalsete ratturitega, keda EM-ile ei taheta lubada. Paljud riigid teevad teate, et nende riiki 

neutraalsed sportlased ei ole oodatud, aga mitte kõik. Koosolekul valiti ka UEC komisjonid, meie 

regioonist on esindatud trekis Leedu ja Taani, BMX-is Soome ja Läti, MTB-s Rootsi ja kohtunike poolel 

Taani. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

6. Pp. Muud küsimused 

6.1 Rahvusvaheline rattapäev 

3. juunil toimub rahvusvaheline rattapäev. Sellega seoses võiks ka EJL sellel nädalal rattasporti rohkem 

esile tõsta. Grete Treierilt tuli hea idee teha üleskutse ning paluda inimestel saata pilt või märkida ära 

EJL sotsiaalmeedias 3. juunil rattaseljas. Kõikide pildi jagajate vahel loosiks EJL välja koondise vihmajaki 

ja EJL pudeli. 

 

Lisaks võiks sarnaselt eelmise aastaga korraldada kaks ühistreeningut juhatuse liikmetega, üks Tallinnas 

ja üks Tartus. Tartus saab ühistreeningu teha koos Caspar Austa noortega. 

 

ETTEPANEK: Arutada, kas ja millistel kuupäevadel ja kellaajal (vahemikul 2-6. juuni) ühistreeningud 

toimuda võiksid. 

OTSUSTATI: EJL teeb rattapäevaks üleskutse jagada endast pilti rattaseljas ja märkida ära EJL 

sotsiaalmeedia kanal, hüüdlauseks “Kutsu sõber sõitma!”. Kõikide pildi jaganute vahel loositakse välja 

kingitus EJL-ilt. Ühistreeningud korraldatakse Tallinnas 3. juunil kell 18.00 ja Tartus kell 16.00. 

 

6.2 Podcast Rattalõvi 

KOMMENTAAR (J. Kirsipuu): Esimene podcast on salvestatud ja ilmub eesoleval nädalavahetusel. Esimene 

podcasti toetaja on Kalve coffee. 

 

6.3 Järgmine juhatuse koosolek 

Järgmine juhatuse koosolek toimub 20. juunil kell 15.00 Jüris. Peale koosolekut toimub coffee ride kell 

17.00. 

 


